



《尊重智慧財產權，請使用正版教科書，勿非法影印書籍及教材，以免侵犯他人著作權》

開課班級：四熱農二A

授課老師：邱亞伯

學分數：2

課程大綱：

發展在三個關鍵領域取得成功的技能：1 了解編輯想刊出什麼樣文章，以及為什麼；2 了解是什麼使研究文章在某一學科領域令人信服；3 增強清晰和有效的英語溝通能力。

outline:

To scientists' skills in three key areas necessary for success: 1. understanding what editors and referees want to publish, and why; 2. understanding what makes a compelling research article in a particular discipline area; 3. developing techniques to enhance clear and effective communication with readers in English.

教學型態：

課堂教學

成績考核方式：

平時成績:25%

期中考:25%

期末考:25%

其它:In-Class Activities, 15%;
Self-Study Assignments, 10%%

本科目教學目標：

- 1.培育熱帶農業基礎人才。
- 2.發展農、林、漁、牧相關技術。
- 3.建立永續農業經營與國際合作觀。

參考書目：



課程進度表：

週次	起訖月日	授課單元(內容)	備註
第1週	2.19~2.25	Course Introduction	19日正式上課。19~23日加退選，復(轉)學生及延修生選課，雙主修、輔系申請，23日申辦抵免學分截止日
第2週	2.26~3.03	Holiday	28日和平紀念日(放假)
第3週	3.04~3.10	Writing Models: i.Reports.; ii.Case studies.; iii.Literature reviews	
第4週	3.11~3.17	The Writing Process: i.Introduction and Conclusions.; ii.Rewriting and proof-reading.	11日成績優異提前畢業者提出申請截止日,14日第1次校教評會
第5週	3.18~3.24	Writing Models: i.Features of Academic Writing.; ii.Critical Reading.; iii. Avoiding Plagiarism.; iv.Essay Titles.	
第6週	3.25~3.31	Accuracy in Writing I: i.Abbreviations.; ii.Academic Vocabulary.; iii. Articles.; iv.Caution Accuracy in Writing: Practice #1: Self Study	
第7週	4.01~4.07	Spring Break!	3日(三)校慶補假(112年11月25(六)日校慶活動日)。4日(四)兒童節、民族掃墓節(放假)，5日(五)民族掃墓節補假
第8週	4.08~4.14	The Writing Process: i.Writing the Materials.; ii.Results.	10日校課程委員會。11日第2次校教評會
第9週	4.15~4.21	Midterm Exams: Accuracy in Writing: Practice #1 (Individual)	15~21日期中考試
第10週	4.22~4.28	The Writing Process: i.Writing the Discussion.; ii.Tables and Figures.	22~26日學士班申請轉系,27~28日四技二專統一入學測驗,28日教師期中成績上網登錄截止日
第11週	4.29~5.05	Accuracy in Writing II: i.Conjunctions.; ii.Nouns and Adjectives.;iii.Prepositions. Accuracy in Writing: Practice #2: Self-Study Accuracy in Writing: Practice #2;(Individual)	
第12週	5.06~5.12	Elements of Writing II: i.Style.; ii.Visual Information.;iii.Working in group	11日多益測驗(暫定)
第13週	5.13~5.19	Writing Models: i.Finding Key points and note-making.; ii.Paraphrasing & Summarizing.; iii.References and Quotations.; iv.Writing in Paragraphs.;	16日第3次校教評會。19日博士班招生(暫定)



第14週	5.20~5.26	Elements of Writing I: i.Argument and discussion.; ii.Cause and Effects.; iii.Cohesion.; iv.Problems and Solutions.	20 ~24日體育運動週，22日水上運動會(暫定),24日申請停修課程截止
第15週	5.27~6.02	Accuracy in Writing III: i.Singular or plural.; ii.Synonyms.; iii.Verbs.; iv.Time words and phrases. Accuracy in Writing: Practice #3: Self-Study	27~ 31日藥物濫用防制宣導週
第16週	6.03~6.09	Accuracy in Writing: In-Class Activity;General Accuracy in Writing;(Tutorial #1) Accuracy in Writing;;In-Class Activity Accuracy in Writing Skills;(Tutorial #2) - Graded	3日校務會議。3~9日畢業班(學士)期末考試。
第17週	6.10~6.16	Final Exams Part I Accuracy in Writing: In-Class Activity You have ONE (Individual) attempt. ;	10日端午節(放假)，12日畢業班授課教師送交學期成績截止
第18週	6.17~6.23	Final Exams Part II Submit Biochemistry lab report (Group);	17~23日期末考試